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Thereupon —

HARRY D. KRUSB,

the defendant, produced in that behalf, having been first

duly sworn according to law, was examined and testified

as follows:

DIRECT EXAMINATION

By Mr. Barton:

Q, You are, of course, suing your wife and she is

suing you, isn't that the case? There is a cross-suit?

A That is right.

Q, You are the husband of Mrs. Kruse, who has been

testifying?

A That, is right.

Q, You heard her testify i*~hen and where you were

married and I suppose that is correct?

A That is correct.

Now, doctor, taking up from the time of your
•

married life, just briefly give his Honor an idea of what

•

your income was and what you were doino at the time, and

a short history of your life down to the time you and your

wife separated.

•



A I should like permission to speak from notes,

I believe I can save time for your Honor.

MR. '.VOLFSON: We object to him testifying from

notes unless they are used to refresh his memory. We

would like him to testify without his reading from his

records.

(Objection overruled; exception noted).

% Go on, now, doctor.

THE COURT: I can not conceive of any purpose

of the notes except to refresh his recollection. Your

objection is captious.

MR. WOLFSON: Then we object again.

A During the year after our marriage in June,

1925 —

MR. 10X7801: We would like to put into the

record as to what the papers are Dr. Kruse is reading

there, whether made up recently or made up frcm time to

time or prepared as a record to testify in this case.

THE COURT: Answer that question, if you can.

I This is an abstract of a record I have kept from

time to time condensed so that I may present this in as



brief a time as possible rather than speak from a long list.

THE COURT: Go ahead.

A During the year after our marriage in June, 1925,

arguments began and the topics of the arguments were

principally at that time —

By Mr. Barton:

In the first place, where were you living in

that year after you were married, Baltimore?

A "Te went, following our marriage in Camden, to

Bridget on, where I v?as employed on a newspaper and we

lived in Bridgeton until the following half year, when

I returned to Hopkins, where I was a graduate student,

and my income was derived from a fellowship. I also

wrote editorials —

Q, Whatiras your income from that fellowship?

A Approximately #650 per annum. Mrs. Kruse went

to work that fall in Baltimore and the combination —

Q, What kind of work did she do?

A She was with — she did clerical work, and her

income and mine just permitted us to get by, plus editorial

writing which I did by mail. In approximately January of



February of the next year, she had been having trouble

with her teeth, and since she felt ill and she could no

longer continue work, and, furthermore, I had promised to

support her immediately when I got my degree,, I received

my graduate degree that February ahead of time, it usually

takes three years, it was unexpected to me that I had com-

pleted it, but, unfortunately, my income did not in-

crease, so I borrowed money in order to make up the

necessary deficit to finish up the year, and in the fol-

lowing year of June, which would be 1926, I went on another

fellowship at approximately somewhere between $1800 and

$2000, and things were somewhat better.

Q, Let me ask you right now. Mrs. T^ruse, you say,

worked for a little while after you were married and

gave it up. Did she at any time after that work herself

or earn money?

A She did occasionally substitute teaching. The

exact amount I could not tell you, but it was occasional.

Q, When was that?

A Scattered over — that was months later and

scattered over our married life.



Q, Now, go on, doctor, and proceed. After you

got your degree what happened?

A These arguments crept into our marriage end the

subject of them I mentioned, were principally two at that

time. One was woman's place in the world and the other

was money, and as the result of that , many of them were

carried out at night. I_loat a grea_t deal of sleep__at

night.

Q, What about the money, you say your discussion

was about money. What kind of a discussion?

A Discussion revolving around, first, my income,

and, secondly, the way the money was handled. She pre-

ferred not to — we_were making just enough to get by.

She preferred not to handle the budget herself and insist-

ed I handle it, but was never satisfied irj: 't_h- any ar-

rangement under that, that I can recall, at all.

Q, You were married in 1925 and you had no children

until this boy was born, is that right?

A That is right. Ee was born in February, 1931.

Q, Were you anxious to have children?

A Very anxious. As soon as I felt we could afford
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it I suggested it and was very anxious and very happy

when the boy came.

Q, Until the boy was born how did you and Mrs. Kruse

get along? You have spoken of some arguments, but in the

main how did you get along.?

A I should say after the first year very poorly,

Judged by good standards. I donTt think that such con-

tinual arguments as we had should have any place in the

normal marriage.

Q, Did you have maids in the house or did Mrs. Trruse

run her own apartment?.

A The maids came a little later, principally with

the coming of t^e boy.

Q, But not before the boy?

A Scattered, occasionally helped out, not con-

stantly.

Q, At the time the boy was born about what was your

income?

A It was somewhere between $2500 and $3000.

Q, 7fhere were you working when the boy was born?

A Johns Hopkins University.



Q, In what department?

A Department of Bio-Chemistry.

Q. What was the character of your work?

A Research.

Q, You were paid a salary?

A I was.

Q, Did your wife at that time have any income?

A No, only the occasional money from substitute

teaching.

Q, So that all you had to support your family

was the income you have just described?

A That is true.

Q, Going on from when your boy was born, tell his

Honor what occurred.

A Following his birth, she felt she required some

domestic help, which was provided, that she could no longer

prepare meals in the home, so that from then on practically

all our evening meals were taken at a restaurant. I would

com.e__hQiae__£iom-work- and take her out. That was as soon

as the boy could possibly be taken about.

Q, Where were you living before or at that time?
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A We were living at Fairview avenue when the baby-

was born, and short 13?- after that we moved to Springdale

avenue.

Q, Still in apartments?

A Still in apartments.

Q, Go on after the boy was born. Did your occu-

pation continue to be the same?,

A It did.

Q, And the School of Hygiene, where is that?

A On Wolfe street near Monument street, right

across from the Hopkins Hospital.

Q, What would be your hours there?

A My usual hours were from 9 to 5.

Q, Had your income increased?

A No, for a period of time it remained stationary.

Q, It was still about what figure?

A |3000.

Q, And that is what you had to support yourself and

wife and child and household upon?

A That is right.

Q, Just tell the Court the relations between you and



your wife and what occurred; her attitude towards you and

yours toward her, and what occurred.

A These arguments continued. I believe that

there has been scarcely a month of our married life after

they started that there wasn't at least one, and many times,

many. Shortly after the argument stage, it reached the

point where she clawed me.

Q, By clawing you you mean scratched you?

A Scratched me. That went on repeatedly.

Q, I think you said the subjects were woman's

place in the world and money, is that right?

A They were at that time.

Q, What do you mean by woman's place in the world?

Give his Honor a little better idea of what the nature

of that discussion was.

A Well, it was centered about the fact she was

unhappy in the home; in fact, definitely said so, that man

had a more interesting life, that it was a man's world, and

you would be surprised the amount of time you can speak on

that topic and all of its variations. But that was the

main theme.
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Q, How did the money come into the discussion or

the argument?

A Principally the feeling that I was not making

enough and the way i t was handled.

Q, She said you did not make enough money, is that

right?

A That is right.

MR. WOLFSON: May we fix that as to time?

THE WITNESS: That happened so continually one

point of time would not be accurate. This occurred month

after month. Every time my check came in there would be

the same situation.

Q Now, doctor, did you have friends who visited the

home?

A Occasionally, at first.

Q, What was Mrs. Kruse's attitude towards them?

A I don't think she ever approved of any of my

friends.

Q, :'.?as Mr. Respess a friend of yours at that time?

A He was.

Q, What was her attitude towards Mr. Respess at
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that time? I am talking now about soon after the boy was

born.

A For a short time after our marriage —

Q, Well, you were married in 1925?

A In 1925. A short time after that the relations

on the surface were all right. As a matter of fact, we

took a trip with the Respesses. But after that there was

very little visiting between the two families.

Q, When did you find out that Mrs. Kruse had a

prejudice against or thought Mr. Respess was an unfit per-

son to associate with? When did that begin?

A That began, I shoxild say, a year or two after

our marriage, although the reason for it then was not the

same reason that is ascribed now.

Q, What was the reason she ascribed then?

A She did not approve of Mr. Respess and his family

did not believe they Y/ere quite the people we should asso-

ciate with. But that was not the only family that was put

into the same category.

Q, What was her complaint then?

A The complaint was — I had several fraternity
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brothers. We can consider them all in the same category

and their families. They were all blacklisted because she

did not like them.

Q, Did she give any other reasons for breaking

off with the Respesses than she did not like them?

A I can recallno specific reason. She did not

like them.

Q, When was i t you f i rs t heard she accused Mr.

Reapers of immorality?

A The f i r s t time I can recal l was a situation when

I went to call for my son. That comes further down in the

separation —

Q, But you had not heard unti l that time she accused

him of improper conduct?

A I had not. ^

But your relations with the Respess family

had practically ceased, I understand?

A They had.

Q, Did your wife ever accuse you of improprieties or

immoralities?

A She did. She accused me of having women.
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Q, When did that start?

A That accusation has been thrown out at me many

times. I can give a few instances.

Q, Now, Dr. Kruse, I wanted you to tell when your

wife first accused you of immorality and you started to

tell his Honor.

A Shortly after she returned from the hospital,

Q, Perhaps you had better tell us about going to

the hospital first. What hospital did she go to?

A Johns Hopkins Hospital, in about November,1932.

Q, For what trouble?

A A psychiatric condition, it was stated to be.

Did she go of her own accord or who sent her?

MR. WOLFSON: We object to the"psychiatric con-

dition it was stated to be.M

Q, How did she ha open to go to the hospital?

THE COURT: I think that is within the compe-

tency of this witness. You may cross-examine himo

By Mr. Barton:

Q, She did not go for some surgical operation, did

she?
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A She did not.

Q And she was not there for any illness like

pneumonia?

A A surgical operation was done following her

valescence.

Q, But this occasion when she went there she went

to Phipps, did she not?

A That is right.

Q, Did she go of her own accord?

A She did.

Q, Who suggested that she should go?

A She did.

Why did she think there was any occasion for her

to go?

(Question objected to).

THE COURT: He can not know why she thought so,

but he can tell what she said.

A She said she felt — at that time the baby had

been here about a year — that the care of him and other

things were weighing very heavily upon her, that she would

have to go away somewhere by herself, she did not want to
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be around her family, and she wanted care and she wanted

to consult some one who could tell her what to do.

Q, Did she select Phipps of her own accord?

A She selected the physician who recommended the

Phipps.

Q, Who was her physician?

A Dr. "Esther Richards,

Q Eow long was she there?

A I can not say definitely, but it was shortly

after Christmas of 1932 when she came home, and she went

in November, 1932.

Q, Who paid the expenses there?

THE COURT: Did you Bay she went in November,

1932, and came home about Christmas of 1932 or 1933?

THE WITNESS: I mean the following Christmas

of 1932.

Q, Who paid her expenses there?

A I did.

% You said just before her going to the hospital

she charged you with improper conduct. Tell us what oc-

curred.
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A She accused me of being interested in women

and she got hold, apparently, of a catalogue%t the school

by which I was employed and at one time or another I was

accused of — I am quite sure she did not miss a woman in

the building.

Q, Just what did she say? What was the actual

charge she made?

A She felt I was meeting them secretly, although

she did not accuse me outright beyond that of actual im-

morality at that point.

Q, Did she at any time, by the way, accuse you

of acts of immorality''

A She has.

Q, When was that?

A May I state one or two instances leading un to

that?

Q, Yes.

A While we were living on Springdale avenue, I had

to telephone a Mr. Clarence Shepherd on a matter of busi-

ness and he waVwas to call me back.

Q, 'hat date was this, by the way?

**<"



•
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A This must have been somewhere around 1934 or

1935. At the close of our telephone conversation, I said,

"Goodbye, Clarence", and at that moment Mrs. Eruse walked

into the room and heard the "Clarence" or something that

she thought was like it, and accused me of talking with a

wonan by the name of Clarice. I tried to show how that was

impossible, I knew no such person, and I asked her to

telephone to Mr. Shepherd and to verify that I had just

been talking with him, and she did, and still was un-

satisfied. He, of course, did not know what it was all

about, but she was not satisfied even with that explana-

tion. On another occasion while she was living at

Woodbine avenue and she had stated my son was ill and that

I could not see him, she met me by chance t said he wanted

to see me very much, and invited me to come to her apart-

ment.

Q, Was that while you were separated?

A That was while we were separated. I had no de-

sire at all from experience — I have been Jumping around

on my story. You will understand why I did not want any

arguments in front of my boy. She gave me her word that
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she would not appear in the apartment, that she would

leave, and that I coulci come in and see my son and there

Tvould be reasonable quiet. On the strength of her word I

went to see him, thinking he was sick, and that we weald

be left alone. I had not been there more than ten minutes

when she came back and before him accused me of running

with women, of immorality right before him, supposedly

sick, and became so excited about the whole matter of

her accusations, that I simply would have to leave, I

could not put my boy there in that situation.

Q, What period was that or what date was that?

A That was probably around 1937.

MR. WOLFSON: You said it was after the separatio

THE WITNESS: This was after the separation,

otherwise I wouldn't have been going to see him.

By Mr. Barton:

Q, Now, to go back, you said it was after she came

from the hospital, which was in the spring of 1933, if I

remember, that she first began to complain or charge you

with being interested in other women?

A That is right.

n.



1
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Q, Did she say those things or do thoss things only

in your apartment, or did she do them elsewhere, to your

knowledge? Did she ever come down to your office?

A She did.

Q, Did she ever telephone you there?

A She telephoned me so many times during the day

it was almost impossible to get any work done.

Q, What was the subject of her telephone message?

A Principally a good deal of the time that I would

have to leave my work immediately and come home, it was

just too much for her to take care of the boy. I might

say that many times I did. It got so I was away from my

work more than I was at my work.

Q, Do you know, of your own knowledge, whether

she ever spoke to your friends about this charge she was

making? I mean of your own knowledge.

(Question objected to).

THE COllR̂ : Of course, doctor, under our some-

what artificial rule, of your own knowledge means of your

own knowledge. You can not testify to what your wife told

you about it.
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MR. BARTON: I think he can properly testify

he did h ar stories from his friends, then we will

;ut the friends on to testify to what he was tolc
. • • — ~ ~ ~

TH7 COURT: He may say he had complaints from

A, B and C.

MR. BARTON: Yes, s i r . Then we will put the

friendsonjt.

TEffi COURT: But not what they were told.

MR. BARTON: Not what they were told.

Q Friends of yours told you they had had talks

with Mrs. Kruse?

(Question objected to ; question overruled;

exception noted).

A I had friends who said that .

A

Q

he?

A

come in.

Can you mention any?

Dr. Roscoe Hyde.

He is a gentleman who will be here today, isn't

That is right. Pardon me. Dr. Hyde has just

MR. BARTON! Your Honor, will it be agreeable to
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put Dr. Hyde on? He is a physician and he won't be more

than ten minutes, I suppose.

THE COURT: Certainly.

(Examination of the witness suspended).

Thereupon —

DR. ROSCOE HYDE,

a witness of lawful age, produced on behalf o* the de-

fendant, having been first duly sworn according to law,

was examined and testified as follows:

DIRECT EXAMINATION

By the Court:

Q, Dr. Hyde, before Mr. Barton asks you anything,

you have Just come into the room and I \ ant to ask you

whether you have heard eny of Dr. Kruse's testimony?

A None.

By Mr. Barton:

1 Doctor , you are connected with the School of

Hygiene cf Johns Hopkins, are you not?

A Yes, sir.

Q, Were you connected with it during the whole time

that Dr. Kruse has been connected?
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A Yes. I have been th-re since its organization.

Q, What is the nature of your duties there?

A I am the Professor of Immunology.

Q, Have you been a friend of Dr. Kruse for some time?

A Yes, sir; I have.

Q, For how long?

A I have known Dr. Kruse for about, I would say,

fifteen years.

Q, Have you known his wife since he was married?

A I have known Mrs. Kruse for a number of years.

I am not certain I know her since they were married. I

don't know when they were married.

Q, Have you been friendly with her?

A Well, I have met her and passed the time of

the day with her.

Q, Have you ever visited her home?

Q, No, I never have.

Did Mrs. Kruse ever have a talk with you about

her husband?

MR. WOLFSON: Just fix the time, please.

A Yes.
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THE COURT: I think. Mr. Barton seems fairly

competent in examining a witness.

By Mr. Barton:

Q, Did Mrs. Kruse ever have a talk with you about

her husband?

A Yes.

Q, Will you tell us about when and where it was?

A It was in my office in the School of Hygiene.

I am not sure about the date. I would have to fix that

by some other records. I would say about 1935. It might

have been 1934. I am not certain about that.

Q, Did she come there?

A Yes.

Q Of her own accord?

A Yes. She just came in.

Q, Just tell his Honor what occurred, what she said.

A Well, Mrs. Kruse came to me and told me she was

disturbed because she thought that her husband, Harry,

was guilty of undue attention to one of my assistants.

a One of your assistants?
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Q, Did she put it in any other way, or how did she

word it? ——————

A Well, Mrs. Kruse —

Q, Just as you can think of it. Just describe

the conversation which took place.

A Mrs. Kruse came to me. I was at my desk. She

asked me who worked in these rooms over here back across

the hall, or what lady works in those rooms across there,

and I mentioned a number of namsfl. "Fnr the present I

would like to identify —

Q, I don't know that i t is necessary to mention the

ladies ' names.

MR. BARTON: Does your Honor think it is neces-

sary to mention names, your Honor?

THE COURT: I think it is unnecessary, as far as

I am concerned.

Q, You need not mention the name of the young lady.

She was employed there, was ehe?

A Yes, sir. There were a number of assistants that

worked in the rooms over there. I mentioned Miss X, Miss

A, Miss B, Miss C, and so on, and she asked me if Harry
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was not spending a good deal of his time in there, I

told her, No, as far as I know he came down here quite

often to see me, but as far as I know I never saw him in

any of those rooms over there, and she expressed the idea

that perhaps he spent some time in there when I wasn't

there, and I assured her that I es he re all the time,

and that was impossible, and she felt quite sure that he

was and she expressed the idea that he was giving undue

attention to one of these girls.

Did she mention by name the person?

A She did not identify the personT no.

Q, But she said one of those assistants?

A Yes. Thought it was one of those assistants

and I think only I can identify the person in terms of

the description or in general what she said, because I

mentioned a certain name as she felt she had overheard

I'ruse talking to that girl over the phone. The con-

versation was very short.

Q, Did you say anything to her? Did you express

any views to her?

A I told her I thought that was an impossibility,
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that I was deeply concerned, that it disturbed me some-

what, since I felt a certain responsibility to my assistants

and I knew Mr. Kruse and had known/him for years and I

thought that was utterly impossib/le, that I would go to

Dr. Kruse and urged her to go to Dr. Kruse, and if he was

caught in a jam of this kin<Hto get straightened out. /
—*— - '-——• 5 — ^ — — J M 111.i i —.. i n —^Mesassar*— '

But I had absolute confidence in Mr. Eruse and I thought

that was impossible. It disturbed me a little. I told her

.just wait and let me form judgment in the next few days.

I did wait a few days and I met Sirs. Eruse then a few

days afterwards, or, perhaps, two weeks, at the corner of

Wolfe and Monument streets, and I said to Mrs. Kruse I
i" » » ^ ^ — ^

had kept my eyes open in the matter and I thought it was

all imagination on her part, that there was nothing to

it and for her to forget it.

Q, What did she say?

A She just kind of smiled and took it as a matter

of fact and told me, No, that was not the girl, she had

reason to believe it was somebody else.

Q, It was another girl?

A It was another girl.
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Q, Did you ever tell Dr. Kruse of this?

A Yes.

Q, When did you tell him?

A I waited and Dr. Kruse came to me in a few days.

I did not po to Dr. Fruse. He came to me and he told me

he was having some difficulties with Mrs. Kruse —

TBS COURT: If you want to object to this, Mr.

Wolfsdn, I think it is objectionable.

MR. WOLFSON: I object to what Dr. Kruse told

him.

I want to know about how long after this talk

you iiaci M d with Mrs. Kruse did you tell Dr. Kruse of it.

I dor ft want you to tell me the conversation, but just

how Jong after it was.

I can't remember exactly. It was within maybe

a month or three weeks, or something of that kind.

Q, DTcT you tell him what had occurred between you

and Mrs. Kruse?

A Yes, I told him.

MR. BARTON: I think that is all.

CRC SS -KXAIOTATI ON

By Mr. WoIfson:
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Q, Now, Dr. Hyde, it is true you are uncertain as

to the time of this complaint by Mrs. Kruse, isn't it?

A I can fix that to within five minutes, because

it is associated with other records in which I was treat-

ing Dr. and Mrs. Kruse with a vaccine and they were coming

to my office and had made two or three visits before.

Isn't it true that this first discussion with

you by Mrs. Kruse was at a time when Dr. Kruse and Mrs.

Kruse were living separate and apart?

A I don't think so. Not to my knowledge. So far

as I know they had come to me a few visits previously and

I was vaccinating Dr. Kruse and Mrs. Kruse and their boT*.

They were coming together and I was giving injections into

the arm. I knew nothing about it and supposed that

everything was perfectly lovely and happy and so on. This

has all come as a surprise to me.

Q, Do you know whether it was during the time when

they had a separation agreement and were living apart?

A I did not know that. Mrs. Kruse said in the

course of the conversation, she said to me in a few visits,

she said to me, T o u know Harry and I have been separated
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once." I said, "No, I did not know t h a t . "

MR. BARTON: Had been separated once, she said?

THE WITNESS: Had been separated once, and I

sa id , No, I did not know i t .

By Mr. WoIfson:

Q, In other words, when she was talking to you,

do you know whether she referred to a separation agreement

in 1935, from the spring to October of that year?

A No, I do know.

Q, If I were to say to you that this was after

February, 1936, when they were separated, would you say

that was correct or not?

A Will you please state that question again?

THE COIiRT: Dr. Hyde, you say you cen fix dates

quite definitely by office records.

THE WITNESS: I think I can.

THE COURT: Could you get those records over the

phone from your secretary?

THE WITNESS: No, I have changed secretaries and

she would not be familiar with the notebook that I was

keeping at the time.
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THE COURT: If this is important to you, I will

be glad to give TTOU an opportunity to recall Dr. Hyde. I

do not like to put him to that trouble, but it seems it

can not be helped.

MR. WOLFSON: Well, the reason I asked was

because it is my impression that was after the separation

of the parties.

THE COURT: If it is of any consequence, there

is no use to rely on your impression or on Dr. Hyde's

concededly imperfect recollections. If he were not im-

perfect he would not be human.

MR. WOLFSON: Yes, I would like to have that date.

THE COURT: Will this be satisfactory, for Dr.

Hyde to secure that information from his records, if he

can, and to communicate it to you over the telephone and

for you to report that back to the Court as a part of the

record in this case?

MR. WOLFSON; Yes, sir, that would be satisfactory.

Q, At the time when Mrs. Eruse suggested that per-

haps Dr. Kruse spent a good deal of his time there,

pointing to these offices where these lady assistants were,
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was that Dr. Kruse's staion or duty to be in that particu-

lar place?

A No, Dr. Xruse — this was on the sixth floor.

Dr. Kruse was on the eighth floor.

0 In othe"" words, in order for Dr. Kruse to come

down to that section where these women assistants were

working, he would have to leave his usual work on another

floor?

A Yes, sir.

Q, Did I understand you to say that Dr. Kruse had

never come down on tha t f loor with you?

A No. Dr. Kruse carae on tha t floor very frequently.

He came to my office very frequently. • *

Q, What sort of work or department did you have

supervision over there on the sixth floor?

A I had the whole floor.

Q, What sort of work professionally or scientifical-

ly, what wai it called?

A Investigation.

Q, And Dr. Kruse's work was upstairs in Bio-Chemistry?

A Yes.
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MR. WOLFSON: All right, then, we would like to

have the time fixed, and that will be all.

REDIRECT EXAMINATION

By Mr. Barton:

Q, Doctor, possibly this will fix it. At the time

you had this discussion with Mrs. Kruse, did you ask her

whether he was home at night at all°

A I did.

Q, And what did she say?

A She said that he was out, he was spending some

time out at night with this girl,

Q Did she say he was ever home at night? You say

sometimes out at night, is that t he answer?

A Yes, but she gave me the impression that he was

home most of the time but went out occasionally at night.

Q, And that was during this conversation?

A Yes.

Q, So when she spoke of his being home most of the

time but out at night occasionally, then they must have been

living together at that time?

A Yes.
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(Objected to; objection sustained).

Q, Anyhow, that was the conversation?

A Yes, that was the conversation.

THE COURT: Dr. Hyde, Mr. Wolfson will give you

his telephone number and the Gourt will not be in session

this afternoon. Do you expect to be in your office most

of this afternoon?

MR. WOLFSON: If I am not thsre I will leave

word with my secretary to get the information.

THE WITNESS: Let me say this. To be perfectly

clear in the matter, I will do my best to establish that

record, but if by any chance I can not establish that

record —

THE COURT: I will not send you to jail.

RECROSS-EXAMINATI ON

By Mr. Wolfson:

Q, Had Mrs. Kruse, when she spoke to you, referred

to the fact that they had been separated?

THE COURT: He. said so, and he also said she gave

him the impression that he was home most of the time but

he was out at nights.
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THE WITNESS: I must say I was under the impres-

sion that they were living together and perfectly happy

when Mrs. Kruse brought this up to me, and I was vaccinat-

ing them at the time, and during this conversation Mrs.

Kruse made that little statement to me.

(Testimony of the witness concluded).

Thereupon —

HARRY D. KRUSE,

whose examination was temporarily suspended, resumed for

DIRECT EXAMINATION (continued)

By Mr. Barton:

Q, Doctor, you were interrupted to allow Dr. Hyde

to testify himself, and he said he did tell you about this

visit. Did you, in fact, have a conversation with Dr.

Hyde about it?

A W« did.

•0, Can vou tell us when this occurred?

A This visit or talk —

Q, I mean the time you first heard from Dr. Hyde

or that you had this talk with Dr. Hyde about this talk he
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had with Mrs. Kruse.

A It was while we were living on Chatham Road,

which was the period that we lived together, as near as I

can put it. This was supposed to have taken place then.

Q, Can you tell us from your knowledge about the

date it was? I get mixed up myself about these various

dates. What year wai it, about0

A I can only tell from my record of when we were

at Chatham Road. We lived there from —

THS COURT: Did you say that was the third

period you were living together?

TES WITNESS: No. There had been a separation,

then we went back together in September, 1935. He were

living at Chatham Road and the second separation took place

after that.

Q, This was between the first separation and a

later separation?

A It was some time between September, 1935, and

February, 1936.

Q, I was not quite clear whether he came to see

you or you communicated with him. How did he happen to
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talk to you about it?

A I probably went to see him because I was editor

of a scientific journal of which he had previously been

editor, and he was very helpful.

Q, How did you happen to go see him about this

talk with Mrs. Kruse? How did you know there had been a

talk with Mrs. Kruse?

A That came up incidentally. I mentioned .some-

thing about difficulties arising, and then he stated this.

I had no previous knowledge that she had been to see him

until this time.

Q, Until that occasion, did you know she had been

to see Dr. Hyde?

A No, I had not.

Q, And it came out in this talk with him?

A That is right.

Did he then tell you of what occurred?

A He did, just as he has testified.

Q, After that did you speak to Mrs. Kruse about it?

A Yes.

Q, What did you say?
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A I resented it. I resented her going to my

colleagues and making me appear in that light.

Q, What did Mrs. Kruse say?

A The same story, that I was interested in some

one and she was going to find out who it was.

Q rid she deny she had been to Dr. Hyde's and told

him these things?

A She did not deny it.

Q, She did not contradict what he told you?

A No, sjie did not.

Doctor, going back a little. These arguments

and disputes, did they increase?

A They d id.

Q, Was your income, by the way, at this time s t i l l

at about $3,000?

A That i s r ight .

Q, And you were supporting your wife and boy on

that amount?

A That is right.

Q, You have often referred, and so has Mrs. Kruse,

to your first separation. Tell his Honor about that.
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A The first separation was in January., 1935. i

Q, ¥Jhere were you living at that time?

A We were living at Springdale avenue.

Tell his Honor what occurred. Who left and

what happened?

A There had been many arguments over the topics

which I have already stated, plus a woman. She had
already been to the hospital by that time, and when she

came back, women was a new sort of argument.

Q, You mean after she came from the hospital the

charges were more about women?

A That is right.

Q, Was that a frequent thing?

A Very frequent.

Q, Go on and tell about this separation.

A The climax of the separation was precipitated

by events on New Year's Eve.

q, Was that the occasion, by the way, in which she

says you struck her in the car?

That is right.

You tell his Honor your version of it.
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A We were coming home from the movies. The

ground was very, very slippery, and the air was filled

with moisture that was freezing on the |flfrndshiel«l and I

was going down a hill, the hill that approaches the junc-

tion of Reisterstown Road and Liberty Heights Avenue.

I might say I have seldom driven under worse conditions.

It was really very dangerous and I was attempting to crawl

along because we were sliding and she started flip my nose

with her hand up in front of my face, obstructing my view

Q, Why did she start to do that'-1" Had any argument

been going on?

A The argument had started in the morning and this

was just a continuation.

Q, hat was the subject of the argument in the

morning?

A The same things, there was seldom any variation.

One or the other themes.

~l Do you mean money or women?

A I can't remember the exact one, but I am sure

it was one of the three because I never had any other and

they were presented in variation, sometimes all three and
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sometimes just one.

Q, ;7hat was the third, I am a little mixed. One

was money, one, women, and what was the third?

A Her unhappiness in (thê  home because woman had

such a poor position in life.

0, Go on and tell us about this episode.

A I asked her not to do that, and she did it,

and did it three times. I asked her still, and on the

third occasion, I took my hand to ward it off and that,

apparently, infuriated her, and she pushed into me. I was

driving down this hill at the time all of this was going on

) as it night?

A It was midnight, and I attempted to shove her

over just to ward her off, to keep her quiet. I never

deliberately struck her in my life or then, and so far

as I know, I did not give her a black eye. I never saw one.

Q, Well, did you strike her at all?

A I did not, any more than she was coming toward

me like a wild animal and I tried to ward her off.

Q In the meantime were you trying to drive the

car?

i
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I was. We were in motion in the car.

On your way home?

We were.

And after that did you continue home?

She got out.

She got out then and there?

Yes.

Q, Where did she go?

A That I don't know.

Q, When did you next see her?

A I next saw her the next day or the day after.

Q, Do you mean in the apartment?

A Yes. I went out to her apartment.

Q, But you got home and she had gotten out of the

car. Did she come home that night?

A She was home that night. I went out there and

then left.

Q, I don't get it quite straight. Do I understand

you to say she got out of the car right after this episode?

A That is right.

Q, And tha t was nearly midnight?
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That is right.

Did you go immediately home?

I went home to make sure she had gotten home,

but I did not stay there.

4

driving

A

How could she get home before you if you were

the car?

I don't know. Probably a taxi. I did not go

directly home, no.

A

''.'/here did you go?

I went to Mr. Respess*. We were just three or

four blocks from there.

Q

is that

A

'i

A

ticular

ft

Then when you did get home she was already there,

right?

That is right, but I did not stay.

Did she accuse you of striking her then?

I don't think there wai much said at that par-

mome nt.

Right at this time, in order to get through with

this once for all, did you at any time in your married life

or on any occasion strike or raise your hand against your

wife?

A I have never struck hero
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Q, Has she at any time ever struck or scratched or

physically attacked you?

A She has physically attacked me many, many times,

and I have had to do one of two things; one, I would try

to hold her until she calmed down or attempt to ward off

the blows without doing her any damage.

Q Now, doctor, you started all of this as an ex-

planation of the first separation and you got down to this

New Year's Eve or New Year's night, was it?

A It was New Year's Eve.

Q. Then what happened after that?

A Shortly after that, I think I came to see you,

and when I went back to talk with her I told her I had been

to see you but I felt —

Q, In order to keep the record straight, you

might say. Mr. Randolph Barton, Jr« G-o on,

A I felt that I had tried every solution that

every person who felt they could help us out suggested,

and as a last resort, I would have to see a lawyer to

see if I could not get some relief, whereupon she stated

she would have to get a lawyer, and as the result of that—

well, at all events, she moved out, taking all the furniture





from the apartment excepting one day bed which she left me

to sleep upon.

Q Did she take the little boy?

A Yes.

Q You don't know where she went, do you?

A I did not know for a while, but later her lawyer

apparently contacted you.

Q, Who was her lawyer then?

A I think the first one, the one that contacted

you at that time was Mr. Tippett.

Q, That is J. Royal Tippett?

A That is right.

Q, A gentleman who has just unfortunately died?

A That is right.

Q, What happened as the result of that, do you know?

A There was an agreement made between or through

the offices of you and Mr. Tippett that we were to be apart

for a time —

THE COURT: Is that agreement in evidence?

MR. BARTON: I don't remember whether it was in

writing or not.
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MR. WOLFSON: Yes, i t i s in evidence. The

agreement was f i led as P l a i n t i f f ' s Exhibit 4 .

By Mr. Barton:

Q, Dr. Kruse, that was preceded by personal con-

ferences, was it not?

A It was.

Q, Was there any one conference at which both you

and Mrs. Kruse and Mr. Tippett and Mr. Barton all met in

ttr. Tippett's office?

A That is right.

Q, And both her counsel and your counsel tried to

patch things up, is that it?

A That is true.

Q, The f i r s t agreement was the one which provided

tha t during the summer you should t ry l iv ing apart and then

go back together in the f a l l , i s that r i gh t?

MR. WOLFSON: We object to that because the

agreement i s in the record.

THE COURT: I w i l l look at the agreement, if you

want me t o .

MR. WOLFSON: The agreement spec i f ica l ly se ts
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it out.

Q, Doctor, I hand you copy of a letter written by

Mr. Barton to Mr. Tippett on May 22, 1935, and the copy

is signed both Harry D. Eruse and Mary A. Kruse at the

bottom. Is that the paper you speak of?

A It must be because there is my signature.

Q I think this has been offered in evidence as

Plaintiff's Exhibit 4. Now, doctor, this paper provides

that during the summer you give Mrs. Eruse $125 in monthly

instalments on the second day of each month and to leave

the child with her. Did you do that?

A I did.

Q, Then what happened in the fall, did you go back

again?

A Well, I may say that during tha4: summer I prac-

tically never saw my boy, in the early part of the summer

although that agreement was made. • One of two things hap-

pened. Usually I would go at the appointed time and there

would be no one home.

Q, She kept the boy and it was arranged for you to

see the child?
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and Mr.
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A

Yes, it was arranged at that time through you

Tippett that I was to go at an appointed time.

When you would go there would jrou see the child?

Most often there would be no one home. That was

in the first months of our separation.

4 That is during the first separation, that

separation which occurred during the summer of 1935?

A That is right. During the later separation,

when you and Mr. Tippett were arranging a reconciliation,

conditions improved somewhat with regard to my seeing my

son.

you did

A

A

to live

I think

Q

You say it did result in a reconciliation and

resume living together, did you not?

We did.

When did that occur?

That occurred in September, 1935, and we went

on Chatham Road. She had been living on 21st street

, right in back of Poly.

Did you take a new lease?
• / ' • ' - ) /

( r I

I did, bought some new furniture and Tent into
" •—^»

it in order to fix things up, and we signed a lease for a

•
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year.

Q, Did you do it with her approval?

prove the apartment?

A She did. She selected it.

Q, And you leased it for what period?

A From the time we went in, which was in September,

for a year.

Q, Tell us what happened after that.

A Following our reconciliation, essentially what

I have said before was duplicated. Aiter a short time ar-

guments started and over the same subjects. She was unhap-

py in the home, she was not satisfied with affairs as

they were, and accused me of being interested in women.

It was at that time she went to see Dr. Hyde, apparently.

C, The visits to Dr. Hyde occurred during this

period of living together again after the first separation?

A Yes. At that time her accusations about women

were most intensive.

Q, The Dr. Hyde interview occurred during that period?

A So far as I know.

Q, During this time what work did she do or what

part did she play in running her own apartment? Did she





have maids or servants?

A We had maids. One maid usually at a time there.

Q, Who did the cooking?

A We went out almost every evening.

Q, Did she always do the cooking?

A I had a Ford car which took us there.

Q, Did she prepare any meals herself?

A The first week or two after we were reconciled

she turned over a new leaf and we were going to eat at

home, but the new leaf did not stay turned over.

Q, After that time did she prepare your meals at home?

A Practically none.

Q, How about your breakfasts?

A I never eat much breakfast and the most of that

preparation would be to squeeze an orange, which I don't

think you can call preparing breakfast. Lunch I would eat

at school.

Q, And your dinner?

A Dinner we would take out.

Q, So that she did not even prepare the dinner for you?

A That is right.

Q, And you had a maid that you employed?
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A Yes.

Q, Did you pay her?

A Yes.

Q, During, that period what was your income?

A I think it was $3,000 still.

Q, Now, these altercations, did they continue?

You have spoken of the fact she would sometimes physically

attack you. Did she during this period do anything of

that kind?

A She did repeatedly, and finally it was having

such an effect on my son that that was the reason —

that, plus the fact I could not stand it any linger,

was the reason of the separation. But the last one which/.

really made me leave was that she attacked me in front of

him and put him in a frenzy, really. t \ a^

Q, Was that the occasion on which you said she ac-Xj

cused you before your son of improper conduct with women?

A No, improper conduct accusations in front of my

son came after the separation. She may have mentioned

something then, but I do not recall specifically.

i When did you leave for the second time?

\
>
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A I left after one affair in which she attacked me

in front of my son, upset him tremendously, and I came

directly to your office and you called down Mr. Tippett

and both of them saw my face and aj?ms scratched, in r ather

bad condition.

Q, "hat happened?

A The only thing I could do was to leave her.

Q, Did she remain in the apartment?

A She did.

Q, Who paid the rent?

A I continued to send her her allowance. I can't

rememfeer whether I sent checks for the rent directly or

whether she paid for i t . That I don't know, I can't re-

member. But I either paid directly or sent her the money

for i t . In other words, I had paid for i t one way or

the other.

You say you sent her this let ter or agreement

which was offered in evidence, which provides that during

the summer you -;ere to give her $185 a month. You did that,

didn't you?

A I did.
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After you resumed living together you did not do

id you?

No.

When you left again, did you start paying her

I did.

Did you send the seme amount to her?

I did, as I recall.

Did she continue to stay in the apartment?

She did. She stayed there for I don't know

how long, but it was several months.

When was that second separation? Can you give

his Honor the dete of that?

A

Q

A

Respess

A

four ye

That was February, 1936.

Where did you go to live?

After that separation I went to live with Mr.

in Catonsville.

How long die5 you continue to live there?

Until my work took me to New York, which was about

ars ago.

hich would be, then, about the fall of 1937,
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is that right?

A That is right.

In connection with Mr. Respess, who testified

himself, he was an ol<3 friend of yours, was he not?

A I had lived with him during my first two years

in Baltimore and prior to my marriage.

% Did you say a classmate?

A Not a classmate, but a fraternity brother, and a

very close friend.

Q, And when you lived with him he was married then,

was he?

A He was.

Q, Was his wife a friend of yours?

A Veil, of course, through him.

Q, You lived with their, I take it for granted that

you lived happily there?

A That is right.

Q, He had children?

A Yes.

Q, Were your relations with Mr. and Mrs. Respess

and her children always happy? ' - ^ _ fatyl ^*t+k
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A We haven' t had a single a l t e r ca t i on over a period

now — wel l , since 1920 I have known Mr. Respess.

Q, Have you known Mr. Respess well?

A Very intimately.

Q, Is he a well-behaved man or an immoral man?

A I have never seen him misbehave.

Q, Have you ever known him to be guilty of any im-

morality?

A I have never known him to be immoral.

v, Does he run around with women?

A Not to my knowledge.

Q, Are his relations with his wife friendly and

affectionate?

A I have never seen them other than affectionate

and friendly.

Q, You say you went to live with Mr. and Mrs. Respess

In addition to what JOM paid your wife, did you have to pay

some board at the Respess home?

A I did.

Q, After this leaving, were there any negotiations

which took place between you and Mrs. Kruse and your coun-

sel and her counsel?
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A I think they probably took the whole day. There

have been negotiations since. This has been negotiated

for a long, long time.

Q, It started with Mr. Tippett, did it not?

A That is right.

Q, And there was a series of other counsel?

A How many I can't remember.

<J But your own counsel happens to be the same per-

son, Mr. Barton?

A . That is right.

Q, The same man who is now .nsasking these questions?

A That is quite true.

Q, What waa Mrs. Kruse's position about your leaving?

)id she want you to come back o^ what?

A Well, nothing was ever said until the letter

[which was offered here in evidence. She certainly never

asked me to come back prior to that.

Q, Did you agree to go back?

A I have never agreed to go back.

Q, You admit that you yourself, because of your own

position there, refused to go back to her, is that so?

A I would rather be dead.
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Q, What did you see of your child after you left

and what efforts did you make to see the child?

A I made repeated efforts and arrangements were

supposed to be made again, as I recall, through a series

of lawyers. The lawyers changed constantly on the other

side and there were usually some arrangements tried to

be made, but I had the same difficulty in seeing him as I

had.

Q, Would you call for the child pursuant to those

arrangements?

A That is right, I would.

Q, What happened then?

A At first, usually she would not be there. Later

she refused to let me take him with me.

Q, She said if you saw the child you would have to

come and see the child in her presence, is that so?

A Yes, sir. I might say she first shifted the

hours around and said I could see him at certain hours,

but that didnft do any good. A little later she refused

to let me see him.

Q, When did you first learn she refused to let the
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boy go because you were taking him to Mr. Respess'?

A That, I think, was later from her then counsel,

Miss Nordenholz. I would not say for sure, but I think

that was in a letter. That is my first recollection

about her specifically offering a reason. But I could not

say t he date.

Q, Up to that time had you heard she had accused

Mr. Respess of being an improper person and as being an

improper place to take the child?

A No, sir .

Q, When did you first learn she had accused him as

an improper person?

A My first recollection is this letter which came,

I do know, from Miss lTordenholz.

Q, What happened after that, about the child, I mean"

A It was impossible to see him, and she was chang-

ing counsel rather frequently, so that over a period from

October, 1937, to July, 1939, I did not see except —

that is, more than a year — except for a day or two

when he was in the hospital sick, and then because I was

paying the bill they could hardly refuse to let me see him
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at that time.

Q, Doctor, when did you get this position and

leave the Hopkins to go to New York?

A September, 1937.

Q, Just tell his Honor what the position is that

you have secured.

A I became associated then with the Milbank

Memorial Fund, which is a medical foundation.

Q, You have left completely the Hopkins?

A That is right.

Q, Have you been with this other foundation ever

since?

A That is right.

Q, Are you employed by them now?

A I am.

Q, Where does that require you to live?

A That requires me to be in New York.

What is the nature of your duties? Do you have

to move around, travel?

A My duties varied, but the principal part of my

time is in directing research, and in addition I have to
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visit some medical schools that make applications for

funds. So that occasionally now I am called away to

visit those institutions. But my main work is research.

Q, Where do you live in New York?

A At the Prince George Hotel.

) Have you lived there since you moved there?

A Continuously.

Q, Do you keep an apartment there?

A Just a room.

Q, Do you pay for it as you go or do you keep it

regularly?

A I rent it permanently.

Q, Where do you get your meals?

A Mostly at the Prince O-eorge.

Q, Does the Foundation pay you a salary?

A It does.

Q, What was it when you first took employment there

A The same as it is now.

Q, What is your salary?

A $6,000.

Q, And before that at the Hopkins, your income was
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what?

$3,000.

(Not concluded, to be resumed at a later date)


